

BAGAIMANA PENAWARAN & PERMINTAAN MEMPENGARUHI HARGA DERIVATIF ?

- Seorang pedagang membeli kontrak niaga hadapan dan memasuki kedudukan Long - dengan harapan harga akan naik dan meraih keuntungan daripada perbezaan harga.
- Pelindung nilai menjual kontrak niaga hadapan dan memasuki kedudukan Short - dengan harapan harga turun.

Salah satu kaedah utama menentukan arah harga niaga hadapan ialah analisis fundamental. Analisis fundamental ialah kajian faktor-faktor yang mempengaruhi penawaran dan permintaan. Teras analisis asas ialah mengumpul dan mentafsir maklumat tersebut dan kemudian bertindak sebelum maklumat itu berubah mengikut harga niaga hadapan.

- Dengan mengambil kedudukan dalam pasaran niaga hadapan, peniaga dan pelindung nilai membuat andaian mengenai pergerakan harga niaga hadapan.

HUKUM PENAWARAN DAN PERMINTAAN

PENAWARAN



KUANTITI PRODUK YANG TERSEDIA PADA HARGA TERTENTU.

Hukum penawaran menyatakan bahawa harga sesuatu produk merupakan fungsi langsung daripada ketersediaan produk itu (apabila harga naik, penjual lebih berminat untuk membekalkan produk mereka dalam jumlah yang besar ke pasaran, dan apabila harga rendah, penjual kurang berminat untuk membekalkan produk ke pasaran).

- Harga produk atau komoditi bergantung pada hubungan di antara penawaran dan permintaan.

PERMINTAAN



KUANTITI PRODUK YANG DIBELI SECARA SUKARELA PADA HARGA TERTENTU.

Hukum Permintaan menyatakan bahawa harga sesuatu produk merupakan fungsi langsung permintaan untuk produk itu (apabila harga turun permintaan produk meningkat kerana pembeli lebih berminat untuk membelinya; apabila harga produk meningkat, pembeli kurang berminat untuk membelinya).

- Kerana kedua-dua penawaran dan permintaan bergantung pada harga semasa produk, perubahan harga mampu menyebabkan perubahan dalam penawaran dan permintaan.

HARGA MENURUN

China, India dan Eropah merupakan antara pengimport minyak sawit terbesar. Apabila terjadi sebarang krisis seperti kejatuhan ekonomi global, krisis hutang zon Euro dan permintaan makanan yang berkurangan di India dan China akan menyebabkan penurunan permintaan minyak sawit kerana negara-negara ini akan mengurangkan perbelanjaan import pada masa-masa sedemikian. Kurangnya permintaan akan menurunkan harga niaga hadapan minyak sawit mentah (FCPO).

HARGA MENAIK

Jika India membuat keputusan untuk mengurangkan cukai import keatas kelapa sawit. Perkara ini mampu meningkatkan permintaan kelapa sawit daripada India. Secara tidak langsung ini akan menyebabkan harga kelapa sawit meningkat.



Penafian:

"Maklumat yang disediakan dalam risalah ini adalah untuk tujuan umum sahaja. Maklumat yang terkandung bukanlah nasihat undang-undang, kewangan, perdagangan atau pelaburan. Anda dinasihatkan supaya mendapatkan nasihat bebas dan/atau merujuk pada undang-undang, peraturan dan kaedah yang berkaitan sebelum membalas atau mengambil sebarang tindakan berdasarkan maklumat dalam risalah ini. Bursa Malaysia dan anak-anak syarikatnya termasuk Bursa Malaysia Derivatives Berhad tidak menerima apa-apa liabiliti walau apapun yang timbul, termasuk apa-apa liabiliti yang timbul daripada apa-apa keputusan yang dibuat atas dasar maklumat ini."